



جامعة الملك فيصل
KING FAISAL UNIVERSITY
جامعة ووطن.. نماء.. واستدامة..

دليل منح كفو البيثي

عمادة البحث العلمي

وكالة الجامعة للدراسات العليا والبحث العلمي

جامعة الملك فيصل



الدليل Manual

Manual Contents	Page	المحتويات الدليلية
Chapter 1: Content Types and Funding Tracks	3	فصل الأول: أنواع المادة العلمية ومسارات الدعم
Research Articles	4	الأوراق البحثية
Books	5	الكتب
Book Chapters	6	فصول الكتب
Review Articles	7	أوراق مراجعة
Chapter 2: Administration	8	فصل الثاني: إداريات
Human Resources	9	الموارد البشرية
Contracts	10	العقود
Chapter 3: Finance	11	فصل الثالث: ماليات
Finance	12	ماليات



جامعة الملك فيصل
KING FAISAL UNIVERSITY
جامعة ووطن.. نماء.. واستدامة..

الفصل الأول: أنواع المادة العلمية ومسارات الدعم

Chapter 1: Content Types and Funding Tracks

الأوراق البحثية 1.1. Research Articles

الميزانية (بالريال السعودي) Budget (SAR)									#
#	Journal classification	For scientific, health, and humanities colleges according to Web of Science				Web of Science للكليات العالمية، المühنة والإنسانية حسب			تهميف المجلة العلمية
1	Publication in journals ranked within the Top 1% in web of science	35,000	35,000	30,000	30,000	30,000	30,000	35,000	النشر في المجالات المصنفة ضمن Top 1% في كلاريفيت
2	Publication in journals ranked within the Top 5% in web of science	30,000	28,000	25,000	25,000	25,000	25,000	28,000	النشر في المجالات المصنفة ضمن Top 5 % في كلاريفيت
3	Publication in journals ranked within the Top 10% in web of science	25,000	22,000	15,000	10,000	10,000	15,000	22,000	النشر في المجالات المصنفة ضمن Top 10% في كلاريفيت
4	Publication in journals ranked within the Top 11-25% in web of science	20,000	15,000	10,000	8,000	8,000	10,000	15,000	النشر في المجالات المصنفة ضمن Top 11-25% في كلاريفيت
5	Publication in journals ranked in Q2 in web of science	15,000	10,000	8,000	6,000	6,000	8,000	10,000	النشر في المجالات المصنفة ضمن الربع الثاني Q2 في كلاريفيت
6	Publication in journals ranked in Q3 and Q4 in web of science	12,000	8,000	6,000	5,000	5,000	6,000	8,000	الربع الثالث والرابع Q3 و Q4 في كلاريفيت
1	Journal classification "Publication in journals indexed in Scopus and ranked Q1"	Only for humanitarian colleges according to Scopus				فقط للكليات الإنسانية حسب Scopus			تهميف المجلة العالمية
2	"Publication in journals indexed in Scopus and ranked Q2"	15,000	10,000	8,000	6,000	6,000	8,000	10,000	النشر في المجالات المصنفة ضمن Scopus Q1
3	Publication in journals indexed in Scopus and ranked Q3	12,000	8,000	6,000	5,000	5,000	6,000	8,000	النشر في المجالات المصنفة ضمن Scopus Q2
		King Faisal University Research Ideas Store				مثير الأفكار البحثية بجامعة الملك فيصل للكليات العالمية، المühنة والإنسانية حسب			
	Journal classification	For scientific, health, and humanities colleges according to Web of Science				Web of Science للكليات العالمية، المühنة والإنسانية حسب			تهميف المجلة العلمية
	Publication in journals ranked in Q1, Q2 , Q3 or Q4 in web of science	30,000	30,000	30,000	30,000	30,000	30,000	30,000	النشر في المجالات المصنفة ضمن Q1 أو Q2 أو Q3 أو Q4 في كلاريفيت

مسار النشر :

- Ambitious Researcher.
- Student Researcher (Research published in Scopus is also accepted).
- Abroad Researcher.
- Research Ideas Store (publish a paper based on one of the research ideas featured in the "KFU Research Ideas Store" following prior approval of the research proposal, accordance to Terms and Conditions DSR Website).

- باحث المظمح.
- باحث الطالب. (يقبل أيضاً البحث المنشور في سكوبس).
- باحث المستثث.
- مثير الأفكار البحثية (نشر ورقة واحدة من أحد الأفكار البحثية المعروضة في "مثير الأفكار البحثية لجامعة الملك فيصل". وذلك بعد الحصول على موافقة مسبقة على المترقب البحثي ووفقاً الشروط والأحكام بموقع العمارد).

Notes

ملحوظات

- في جميع المسارات عالية، يمكن أن يكون المؤلف المشارك من الطلبة، الفريجون، الأساتذة، المساعدون، الأستاذة المساعدون، المعاشرون، المعيون.
- لا تقبل الأوراق الممنوعة في Clarivate-based Emerging Sources Citation Index في كلarity.
- يجب أن تكون جامعة الملك فيصل هي الجهة الأولى والوحيدة لللتقاء المؤسس لمجتمع الباحثين من منسوبي الجامعة، ولا يسمح باللتقاء المزدوج Double Affiliation، وُستثنى من ذلك الحالات التي تكون فيها تمويل خارجي يغطي إضافي إلى جانب تمويل الجامعة وذلك بعدأخذ الموافقات من العمادة.
- في حالة الباحث المبتدئ يجب أن يكون التعاون الباحثي بالاشراك مع الجامعة المنشطة لها مع وضع الاتساع وأيضاً جامعة الابتعاث وجامعة الملك فيصل، كما سيشترط المبتدئ من الشروط التالية: (باحث رئيس أو مراسل، 50٪ على الأقل من منسوبي الجامعة في المشروع)
- يجب أن يكون هناك ارتباط بين مجال البحث ومحض تخصص الباحث.

1.2. Books

المسار	المؤهل ليكون المؤلف الأول	المؤهلون ليكونوا مؤلفين مشاركون	الميزانية (باريل)	الميزانية (بال里ال)	الشروط المفروضة	الشروط المفروضة	الشروط المفروضة
Ambitious Researcher	الطلبة، الفريجون، الأساتذة المساعدون، الأستاذة المساعدون، الطبة	الطلبة، الفريجون، الأساتذة المساعدون، الأستاذة المساعدون، الطبة	20,000	20,000	الأستاذة، الأستاذة المساعدون، الأستاذة المساعدون، الطبة، الفريجون، الأساتذة المساعدون، الأستاذة المساعدون، الطبة	الأستاذة، الأستاذة المساعدون، الأستاذة المساعدون، الطبة، الفريجون، الأساتذة المساعدون، الأستاذة المساعدون، الطبة	الأستاذة، الأستاذة المساعدون، الطبة، الفريجون، الأساتذة المساعدون، الأستاذة المساعدون، الطبة
Ideas Store	الطلبة، الفريجون، الأساتذة المساعدون، الأستاذة المساعدون، الطبة	الطلبة، الفريجون، الأساتذة المساعدون، الأستاذة المساعدون، الطبة	30,000	30,000	الأستاذة، الأستاذة المساعدون، الطبة، الفريجون، الأساتذة المساعدون، الأستاذة المساعدون، الطبة	الأستاذة، الأستاذة المساعدون، الطبة، الفريجون، الأساتذة المساعدون، الأستاذة المساعدون، الطبة	الأستاذة، الأستاذة المساعدون، الطبة، الفريجون، الأساتذة المساعدون، الأستاذة المساعدون، الطبة

The project is considered closed when all the following conditions are met:

- The book is published in Scopus.
- An electronic copy of the published book is submitted to the DSR.

Notes

- These tracks cover 'fully authored books', in which all chapters are composed by the team, and 'edited books', in which the team combines chapters by different authors into one book.
- The first and only affiliation for all KFU researchers must be King Faisal University, and double affiliation is not allowed except in cases where there is additional external funding alongside the university's support after obtaining the approvals from DSR.
- In the case of the abroad researcher, research collaboration must be conducted at the university to which he/she is scholarship, along with the affiliation and email address of both the Scholarship University and KFU.
- For a published book to be accepted, it must be published by one of the following publishing houses: Wiley, Cambridge, Oxford, Elsevier, Springer, IEEE, Taylor & Francis, or SAGE Publications.

- ملاحظات**
- تشمل هذه المسارات "الكتب المؤلفة" وهي الكتب التي قام الفريق الباحثي بتاليف جميع فصولها، و"الكتب المفردة" وهي التي قام الفريق الباحثي بجمع فصول لمؤلفين مختلفين في كتاب واحد.
 - يجب أن تكون جامعة الملك فيصل هي الجهة الأولى والوحيدة لللتقاء المؤسس لمجتمع الباحثين من منسوبي الجامعة، ولا يسمح باللتقاء المزدوج Double Affiliation، وُستثنى من ذلك الحالات التي تكون فيها تمويل خارجي يغطي إضافي إلى جانب تمويل الجامعة وذلك بعدأخذ الموافقات من العمادة.
 - في حالة الباحث المبتدئ يجب أن يكون التعاون الباحثي بالاشراك مع الجامعة المنشطة لها مع وضع الاتساع وأيضاً جامعة الابتعاث وجامعة الملك فيصل،Taylor &, Wiley, Cambridge, Oxford, Elsevier, Springer, IEEE, .SAGE publications gl,Francis



3.1. فمول الكتب

1.3. Book Chapters

المسار	الباحث الطموح	الأستاذة، الأستاذ المشاركون، الأستاذ المساعدون، الأستاذة المشاركون، الأستاذة المساعدون	المؤهل ليكون المؤلف الأول	المؤهلون ليكونوا مؤلفين مشاركين	الميزانية (بالرجال)	Budget (in SAR)	Who is Eligible to be a Co-Author?	Who is Eligible to be the First Author?	Track
• نشر الفصل في Scopus.	يعد المشروع مغلقاً في حالة تحقق الشرط التالي:	Ambitious Researcher	Full, associate and assistant professors	full, associate and assistant professors	8,000				

The project is considered closed when the following condition is met:

- Publishing the book chapter in Scopus.

Notes

- In an edited book, the DSR does not financially support more than one chapter for the same researcher within the same book.
- If the book editor is a KFU affiliate, no grants will be given to any other affiliates to compose chapters for this book.
- The first and only affiliation for all KFU researchers must be King Faisal University, and double affiliation is not allowed except in cases where there is additional external funding alongside the university's support after obtaining the approvals from DSR.
- In the case of the abroad researcher, research collaboration must be conducted at the university to which he/she is scholarship, along with the affiliation and email address of both the Scholarship University and KFU.
- This track includes 'Book Review'.

ملاحظات

- في أي كتاب مدرر، لا تدعم العمادة أكثر من فصل واحد لنفس الباحث في نفس الكتاب.
- إذا كان محرر الكتاب من الجامعة، لا يحق لمنسوبين الجامعة الحصول على دعم لأي من فمول الكتاب.
- يجب أن تكون جامعة الملك فيصل هي الجهة الأولى والوحيدة للاقتاء المؤسس لمجموع الباحثين من منسوبي الجامعة، ولا يسمح بالاقتباء المزدوج (Double Affiliation).
- في حالة الباحث المبتعث يجب أن يكون التعاون البشري بالاشراك مع الجامعة المنتسب لها مع وفوج الاتساع وإيميل جامعة الابتعاث وعامة الملك فيصل.
- هذه المسار يشمل "Book Review"

4.1. أوراق مراجعة

1.4. Review Articles

		الحد الأقصى للميزانية [بالريال السعودي] Maximum Budget (SAR)									
		أقل من %50 من منسوبين الجامعة في المشروع Less Than 50% of Team Members Are KFU Affiliates				على الأقل من منسوبين الجامعة في المشروع At Least 50% of Team Members Are KFU Affiliates					
Track		هل المؤلف الأول من الجامعة؟	هل المؤلف المراسل من الجامعة؟	المؤلف الأول من الجامعة؟	هل المؤلف المراسل من الجامعة؟	المؤلف الأول من الجامعة؟	هل المؤلف المراسل من الجامعة؟	المؤلف الأول من الجامعة؟	هل المؤلف المراسل من الجامعة؟	المؤلف الأول من الجامعة؟	هل المؤلف المراسل من الجامعة؟
Ambitious Researcher	A review article is published As: meta-analysis, systematic review, and narrative review	نعم Yes	نعم Yes	نعم Yes	نعم Yes	نعم Yes	نعم Yes	نعم Yes	نعم Yes	نعم Yes	نعم Yes
		5,000	6,000	6,000	8,000	5,000	6,000	8,000	12,000		
		"Review Article" نشر As: meta-analysis, systematic review, and narrative review								المسار	المباحث المطروحة

The project is considered closed when the following condition is met

- An article is published in:
 - Clarivate (Q1, Q2, and Q3) for the sciences colleges.
- Articles indexed in the Clarivate-based Emerging Sources Citation Index are not accepted.
- The first and only affiliation for all KFU researchers must be King Faisal University, and double affiliation is not allowed except in cases where there is additional external funding alongside the university's support after obtaining the approvals from DSR.
- In the case of the abroad researcher, research collaboration must be conducted at the university to which he/she is scholarship, along with the affiliation and email address of both the Scholarship University and KFU.
- Students are allowed to apply for this track, provided that the paper is published in journals ranked Q1, Q2, or Q3 in Clarivate for scientific and health colleges, or in journals ranked Q1 or Q2 in Scopus for humanities colleges.
- Undergraduate students who wish to apply for this track are required to obtain prior approval from the Deanship of Scientific Research.
- These tracks NOT include Methodology Article, Short Communications Article, Perspective Article, Commentary Article, Opinion Article, Editorial, Case Report, Technical Report, Data Notes, Letter to the Editor, and News.

بعد المشروع مغلقاً في حالة تتحقق الشرط التالي:

- نشر ورقة علمية في:
 - كلاريفيت (Q1, Q2, Q3) للتخمينات العلمية.
 - ملاطيان
- لا تقبل الأوراق المعنونة في Emerging Sources Citation Index، يجب أن تكون جامعة الملك فيصل هي الجهة الأولى والوحيدة لانتهاء المؤسسي لجميع الباحثين من منسوبين الجامعة، ولا يسمح بالانتماء المزدوج [Double Affiliation]، ويشترى من ذلك الحالات التي يكون فيها تمويل خارجي إضافي إلى جانب تمويل الجامعة وذلك أخذ الموافقات من العماردة.
- في حالة الباحث المبتعث يجب أن يكون التعاون البحثي بالاشتراك مع الجامعة المبتعث لها مع وفتح الاتصال وإيميل جامعة الابتعاث وجامعة الملك فيصل.
- يسحب الطلبة التقديم على هذا المسار، شريطة أن تكون الورقة مشورة في مجالات ممنهنة فمن Q1 أو Q2 أو Q3 في Clarivate للكليات العلمية والصحية، أو فمن Q1 أو Q2 في Scopus للكليات الإنسانية.
- يُشترط على طلبة مرحلة البكالوريوس الراغبين في التقديم على هذا المسار الحصول على موافقة مسيرة من عمادة البحث العلمي.
- هذه المسارات لا تشمل "Commentary", "Perspective Article", "Short Communications Article", "Methodology Article", "Letter to the Editor", "Data Notes", "Technical Report", "Case Report", "Editorial", "Opinion Article", "Article", "News".



الفصل الثاني: إداريات Chapter 2: Administration

2.1. Human Resources

1.2 الموارد البشرية

Realm	Description	النطاق
Spokesperson	<ul style="list-style-type: none"> The spokesperson must be a current KFU affiliate. The spokesperson acts as the official representative of all researchers, as well as the contact point with the DSR. It is not requirement that the spokesperson be the first author. The spokesperson bears the financial consequences of the project. All financial dues are deposited in the account of the spokesperson, who will be responsible for depositing them in the accounts of the team members. If the spokesperson passes away or is no longer able to work, the KFU affiliate on the top of the list automatically becomes the spokesperson and bears financial consequences and responsibilities. The spokesperson must be a KFU faculty member, lecturer or teaching assistant. That is, students cannot be spokespersons. 	توفيق <ul style="list-style-type: none"> فابط الاتصال (مِن العمادة) يجب أن يكون من منسوبي الجامعة الماليين. فابط الاتصال هو الممثل الوحيد لممثلي الباحثين والمتحدث الرسمي للفريق البحثي لدى العمادة. لا يشترط أن يكون فابط الاتصال هو المؤلف الأول. فابط الاتصال هو من يتتحمل التبعات المالية من المشروع. تُوجع ممثلي الاستحقاقات المالية في حساب فابط الاتصال، وهو من يكون المسؤول على إيداعها في حسابات الفريق البحثي. في حالة وفاة فابط الاتصال أو عذر عن العمل، فإن الباحث الأعلى في ترتيب الباحثين من منسوبي الجامعة يصبح فابط الاتصال بشكل تلقائي، ويتناول المسؤوليات والتابعات المالية. يجب أن يكون فابط الاتصال عضو هيئة تدريس أو معاشر أو معيد من منسوبي الجامعة. أي، لا يسمح للطلبة أن يكونوا فابطين اتصال.
Lead Researcher	<ul style="list-style-type: none"> It is OK if the first and corresponding authors are different KFU affiliates. 	الباحث الرئيسي
Non-KFU Co-Researcher	<ul style="list-style-type: none"> The project may include the participation of non-KFU researchers 	الباحث المشارك من خارج الجامعة
Technician	<ul style="list-style-type: none"> Technicians are not to be listed in the contract, and rewards may be paid to them upon termination of the project. 	التقني
Corresponding Author	<p>There is no objection to having more than one corresponding researcher; one of whom is a KFU affiliate.</p>	المؤلف المراسل

2.2. Contracts

2.2. العقود

النطاق	توضيح	Description	realm
طبيعة العقد و وقت التقديم	<ul style="list-style-type: none"> مدة عقد "من كفو البث" (6 شهور) التقديم مفتوح طيلة السنة، ولكن لن يتم إصدار أي عقد إلا في حالة تحقق الحالات التالية: تقديم عن النظام الإلكتروني (Converis) مع شرط موافقة العمادة. توفر خطاب قبول للورقة العلمية من المجلة. توفر ميزانية لدى العمادة. 	<ul style="list-style-type: none"> Contract Duration KFU Research Grants (6 months) One can apply at any time throughout the year, and the contract shall be issued only if the following conditions are met: Apply on the electronic system (Converis) with the DSR approval requirement. Providing an acceptance letter for publication. The budget of the deanship is not exhausted. 	Contract Nature
عدد العقود	<ul style="list-style-type: none"> الاتفاقية غير مأربطة للعمادة وغير نافذة عند انتهاء مدتها، وبفقد فريق البحث حقه في أي طلبات أو مكافآت مالية. تحديد مقدار ميزانية المشروع من خلال تمهيف المجلة العلمية. 	<ul style="list-style-type: none"> When its duration expires, the agreement becomes invalid. Hence, research team members lose their right to any financial dues. The amount of the project budget is determined based on the journal classification. 	Number of Contracts
تمديد العقد	<ul style="list-style-type: none"> يمكن تجديد مدة العقد من خلال تقديم عرض على النظام الإلكتروني Converis لمدة قصمتها ستة شهور مع شرط موافقة العمادة على الطلب. يجب أن يتم التقديم على هذه الخدمة قبل انتهاء مدة العقد. 	<ul style="list-style-type: none"> Contract duration can be extended for a maximum period of six months by applying on the electronic system (Converis), with DSR approval requirement. Requests for this service must be submitted before the expiry of the contract. 	Extensions
الدعم والشكر	<ul style="list-style-type: none"> يجب إدراج معلومات الدعم، ورقم المantha بشكل واضح ومرجح في قسم "الدعم والتمويل (Funding)" في الورقة العلمية، ونسنمه بتكرارها في قسم "الشكر" إذاً يجب البالغ في ذلك. يجب تضمين العبارة التالية في المشروع البث: "تم دعم هذا المشروع من قبل عمادة البحث العلمي، وكالة الجامعة للدراسات العليا والبحث العلمي، جامعة الملك فيصل، المملكة العربية السعودية، رقم المantha 00000". يجب شكر الأفراد. إذاً كانت المجلة تعترض على عناوين بريد الكتروني، فيجب استخدام البريد الإلكتروني العامي فقط لمنسوبي الجامعة. يجب أن يكون عنوان منسوب الجامعة كالتالي: "(القسم، أو ما يوازيه)، جامعة الملك فيصل، الأحساء، المملكة العربية السعودية". يجب أن تكون جامعة الملك فيصل هي الجهة الأولى والوحيدة للاتصال المؤسس لجميع الباحثين من منسوبي الجامعة، ولا يسمح بالاتصال المزدوج (Double Affiliation)، ويستثنى من ذلك الحالات التي يكون فيها تمويل خارجي إضافي إلى جانب تمويل الجامعة وذلك بعد اخذ الموافقات من العمادة. 	<ul style="list-style-type: none"> The support information and grant number must be clearly and explicitly stated in the "Funding" section of the scientific paper. Repeating this information in the "Acknowledgments" section is also permitted if the researcher wishes to do so. The following statement must be included in the article about the project: 'This work was supported by the Deanship of Scientific Research, Vice Presidency for Graduate Studies and Scientific Research, King Faisal University, Saudi Arabia [Grant No. xxx]. It is permitted to thank individuals. If email addresses are displayed in the article, KFU affiliates must use KFU email addresses only. KFU members must use the following affiliation: '[Department, or the equivalent], [College, or the equivalent], King Faisal University, Al-Hsa, Saudi Arabia'. The first and only affiliation for all KFU researchers must be King Faisal University, and double affiliation is not allowed except in cases where there is additional external funding alongside the university's support after obtaining the approvals from DSR. 	Funding and Acknowledgement
إغلاق أو إلغاء المشروع	<ul style="list-style-type: none"> يعد أي مشروع يختفي مقلقاً - بشكل تلقائي - في حال الشروق وثبوت الدليل في المطالبة المالية أو انتهاء مدة العقد. يحق للعمادة إلغاء هذه الاتفاقية في أي وقت عند اكتشاف أي مخالفات لهذه الشروط. يحق للعمادة حذف أو تعديل أي من هذه الشروط (بما في ذلك ميزانية المشروع)،حسب ما تقتضيه مصلحة العمل وحسب الميزانية السنوية للعمادة. يسقط الحق في التقديم للمكافأة بعد مرور مدة أربعة (4) أشهر من تاريخ انتهاء المشروع، وللجنة المختصة أو الجهة المعنية تقديم الزيارة عن هذه المدة وفق طبيعة مفواط أو معاوقات نشر وطبيعة كل بحث على حدة. 	<ul style="list-style-type: none"> A project is considered closed once publication, confirmation of the initiation of financial claims, or if the contract expires. The DSR has the right to cancel this agreement at any time upon discovering any violation of these terms and conditions. The DSR reserves the right to delete, amend or add to these terms and conditions (including the budget), based on what it deems the institution's best interests and in line with its annual budget. The entitlement to apply for the reward expires after a period of four (4) months from the project completion date. However, the competent committee or the relevant authority may allow an extension beyond this period, depending on the applicable regulations, the challenges related to publication, and the specific nature of each research project. 	Project Closure
الزانة العلمية وأخلاقيات البحث العلمي	يتم سحب المشروع من قبل العمادة في حال تبين أن المشروع أو الورقة المنشورة تتضمن تصرفات غير أخلاقية، تحرجاً، دعوانية، تطرفاً، تحابباً، افكاراً تناهض الأمن الفكري والمجتمع، أو تُعزّز الإرهاب. يتم السحب أيضاً في حالة السرقه العلمية أو نشر المقال في أكثر من مجلة. وكون البحث مسوباً، فإن الباحثين يفقدون حقوقهم المالية، وتختلف العمادة بعدها في استرجاع أي ممروقات.	The project will be withdrawn by the DSR if it is found that the project or the published article contains ethical misconduct, aggression, extremism or intolerance, bears ideas that destabilise societal security or promote terrorism. Withdrawal may also occur in cases of plagiarism or if the article being published in more than one journal. If the project is withdrawn, the research team loses its financial dues accordingly, and the DSR reserves the right to reclaim any money spent on the project.	Scientific Integrity and Research Ethics
توضيحات	<ul style="list-style-type: none"> لا مانع أن تكون المقالة العلمية أو الكتاب أو قفصل الكتاب من رسالة الماجستير أو الدكتوراه. يمكن لمحات الأتمال طلب تجديل تبيان المشروع البث، إضافة أو حذف بحث، إلغاء مشروع من خلال التقديم على النظام الإلكتروني Converis مع شرط موافقة العمادة. يمكن نقل المشروع إلى فاضل انتقال آخر ولكن في نفس المدة الزمنية للعقد؛ بحيث لا يؤثر ذلك على مدة العقد. 	<ul style="list-style-type: none"> Publishing article, book, book chapter out of one's thesis or dissertation is permitted. Through applying on the electronic system (Converis) with the DSR approval requirement, the spokesperson can request a change in the project title, added or removal of researchers, or cancellation of a project. The project may be transferred to another spokesperson with no entitlement to change the end date of the contract duration. This transfer must not affect the contract's expiry date. 	Notes



جامعة الملك فيصل
KING FAISAL UNIVERSITY
جامعة ووطن.. نماء.. واستدامة..

الفصل الثالث: ماليات

Chapter 3: Finance

3.1. Finance

1.3 ماليات

Description	When One is Eligible to Apply	How to Apply	كيفية التقديم	متى يحق للباحث التقديم	تفصيل
<ul style="list-style-type: none"> The financial rewards are determined based on the project budget, which is aligned with the classification of the scientific journal and complies with Article 31 of the Regulations for Scientific Research and Innovation in universities. This process is carried out in accordance with the approved budget submitted for each research or project and adheres to the specific terms of each program as outlined in the contract signed with the research team. The grant budget is transferred in full to the bank account of the spokesperson, who is responsible for managing the funds, which includes their distribution among team members and the coverage of all research-related expenses. 	<p>The project's financial entitlements are disbursed <u>upon completion of the project</u>, (within a maximum of <u>120</u> days from the contract's expiration date. If this period is exceeded, the research team forfeits their right to the payment.)</p>	<p>The spokesperson can apply for rewards through the electronic system (Converis) on the DSR website.</p>	<p>يتم صرف المستحقات المالية للمشروع <u>بعد الانتهاء من المشروع الإلكتروني (Converis)</u> (وينتهي أقصى <u>120</u> يوم من تاريخ انتهاء مدة العقد، ويُفقد فريق البحث حقه حال تجاوز هذه المدة)</p>	<p>يقوم فبأبط الانتمال على موقع العماردة.</p>	<p>تمرث المكافآت المالية استناداً إلى ميزانية المشروع المحددة وفق تمنيف المجلة العلمية، ووفقاً للمادة 31 من لائحة البحث العلمي والاشتراك في الجامعات. يتم ذلك بما يتوافق مع البرازنة المعتمدة لكل مشروع أو بحث، وسماً يتوافق مع شروط البرنامج المحددة في العقد المبرم مع الفريق البحثي.</p> <p>يتم تحويل الميزانية المتفق عليها بالكامل إلى حساب فبأبط الانتمال، الذي يتولى مسؤولية إدارة المبالغ المالية، بما يشمل توزيعها بين أعضاء الفريق وتنطية كافة التكاليف البحثية.</p>

Notes

- The article must appear in Scopus or Clarivate in order to disburse financial dues to researchers.
- The first and only affiliation for all KFU researchers must be King Faisal University, and double affiliation is not allowed except in cases where there is additional external funding alongside the university's support after obtaining the approvals from DSR.
- In the case of the abroad researcher, research collaboration must be conducted at the university to which he/she is scholarship, along with the affiliation and email address of both the Scholarship University and KFU.

ملاحظات

- يجب أن تكون المقالة في Scopus أوClarivate قبل صدور المكافآت المالية للباحث.
- يجب أن تكون جامعة الملك فيصل هي الجهة الأولى والوحيدة للانتفاء المؤسس لجميع الباحثين من منسوبي الجامعة، ولا تسمح بالانتفاء المزدوج (Double Affiliation)، وسيستثنى من ذلك الحالات التي يكون فيها تمويل خارجي إضافي إلى جانب تمويل الجامعة وذلك بعدأخذ الموافقات من العمادة.
- في حالة الباحث المبتعث يجب أن يكون التعاون البحثي بالاشتراك مع الجامعة المبتعث لها مع وضع الانتفاء وأيضاً جامعة الملك فيصل.